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Jegyzőkönyv 

 
Készült: Dévaványa Városi Önkormányzat Polgármesteri Hivatalában 2009. december 9-én 
megtartott Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság nyílt ülésén. 
 
Jelen vannak: 
 Pap Tibor polgármester 
 Balogh Csilla jegyző 
 Szarka Andrea igazgatási irodavezető 
 
 Dr. Ágoston Sándor bizottság elnöke  
 Csatári Lajos bizottsági tag 
 Dékány József bizottsági tag 
 Erdeiné Mucsi Márta bizottsági külső tag 
 Földi Zoltán  bizottsági külső tag 
 Lengyel Lászlóné bizottsági külső tag 
 
 
Meghívottak: 
 Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgató 
 Burainé Murányi Magdolna Helytörténeti Gyűjtemény intézményvezető 

 Hermeczi Erika jegyzőkönyvvezető 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Köszönti a 
bizottsági ülésen megjelenteket, Pap Tibor polgármestert, Balogh Csilla jegyzőt, Szarka 
Andrea igazgatási irodavezetőt, köszönti tovább Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgatót, 
Burainé Murányi Magdolna Helytörténeti Gyűjtemény intézményvezetőjét, valamint az 
Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagjait. 
 
Az elnök megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel a bizottság tagjainak több 
mint a fele megjelent az ülésen. A bizottság jelenlévő tagjainak száma 6 fő. Távolmaradt 
Kiss Gábor, Pihurik Katalin, Horváth László és Földesi Zoltán bizottsági tag. 
 

Ismerteti a napirendi pontokat, melyek a következők: 

1. A Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény beszámolója az intézményben folyó 
szakmai munkáról, a működtetés személyi, tárgyi feltételeiről.  
Előadó: Burainé Murányi Magdolna intézményvezető  

 
2. A Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény 2010. évi munkatervének véleményezése.  

Előadó: Burainé Murányi Magdolna intézményvezető  

3. Bejelentések  
 
 
Megkérdezi a jelenlévőket, hogy van-e valakinek további önálló napirend megtárgyalására 
javaslata?  
Megállapítja, hogy önálló napirendi pont megtárgyalására javaslat nem hangzik el.  
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Kéri a bizottság tagjait szavazásra, egyetértenek-e az ismertetett napirendi pontok 
megtárgyalásával?  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 80/2009. (XII. 9.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága a 2009. december 9-én tartandó ülés 
napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 

1. A Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény beszámolója az 
intézményben folyó szakmai munkáról, a működtetés személyi, tárgyi 
feltételeiről.  
Előadó: Burainé Murányi Magdolna intézményvezető  

 
2. A Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény 2010. évi munkatervének 

véleményezése.  
Előadó: Burainé Murányi Magdolna intézményvezető  

3. Bejelentések  
 

 
1. napirend: A Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény beszámolója az intézményben 
folyó szakmai munkáról, a működtetés személyi, tárgyi feltételeiről 
 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Az első napirendi 
pont a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény beszámolója az intézményben folyó szakmai 
munkáról, a működtetés személyi, tárgyi feltételeiről. 
Megkéri az intézmény vezetőjét, amennyiben az írásos beszámolóhoz szóban kiegészítése 
van, azt ismertesse. 
 
Burainé Murányi Magdolna – Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetője: Köszönti a 
bizottság tagjait és az ülésen résztvevőket. Elmondja, hogy utoljára 2005-ben számolt be az 
intézmény, ezért nehéz dolga volt a beszámoló készítésekor. Minden évben készíteniük kell 
statisztikát, ezért célszerűbb volna, ha nemcsak 4 évente kerülne sor a beszámolóra, ha nem is 
évente, de legalább kétévente. Az írásos beszámoló részletesen bemutatja az intézmény 
működését, amennyiben kérdés merül fel, azokra szívesen válaszol. 
 
Balogh Csilla – jegyző: Elmondja, hogy semmi akadálya, akár évente is beszámolhat az 
intézmény. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Javasolja, hogy a 
Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény évente számoljon be 2010-től kezdődően.  
Megkérdezi a bizottság tagjait, javasolják-e a testületnek, hogy a Bereczki Imre Helytörténeti 
Gyűjtemény beszámolójára évente kerüljön sor. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, kézfelnyújtással jelezze. 
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Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 81/2009. (XII. 9.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a Bereczki 
Imre Helytörténeti Gyűjtemény az intézményben folyó szakmai munkáról, a 
működtetés személyi, tárgyi feltételeiről évente számoljon be a Képviselő-
testület részére. 
 

 

Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi az 
intézmény vezetőjét, hogy a múzeumi épület tűzvédelmi szempontból rendben van-e, a 
riasztások megfelelőek-e.  
 
Burainé Murányi Magdolna – Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetője: Közli, hogy 
rendben működik a riasztóberendezés. Az intézménynek van egy szabályzata, amely 
meghatározza, milyen szigorú szempontok szerint kell elhelyezni az anyagokat, eszközöket.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Kérdése, hogy 
munkavédelmi oktatásban részesületek-e az intézményben dolgozók? 
 
Burainé Murányi Magdolna – Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetője: Az 
intézmény SZMSZ függeléke tartalmazza, hogy évente kell munkavédelmi oktatásban 
részesíteni a dolgozókat. A hivatal munkatársa, Lengyel László tartja a munkavédelmi 
oktatást, mivel neki van végzettsége az oktatásra. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: A beszámolóban 
nem látta, hogy az intézményben az egyetemisták az utóbbi években segítettek volna, mi 
ennek az oka? 
 
Burainé Murányi Magdolna – Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetője: Elmondja, 
hogy évekkel ezelőtt Árkus Péter kezdte el a gyűjtemény rendezését, amikor Bereczki Tanár 
Úrnak segítséget nyújtott, ezt követően kezdődött el az egyetemisták táboroztatása 
Dévaványán, és ők segítették a rendszerezést az intézményben. Az új múzeum épület 
átadásakor még voltak egyetemisták, de az utóbbi időben közcélú, közhasznú 
foglalkoztatottakat is ad az önkormányzat, 3 hónapos, fél éves időtartamra. Nem mindegy, 
hogy mennyi ideig dolgozik a múzeumban valaki. Ebben az évben két olyan segítséget is 
kapott az intézmény, akikkel nagyon meg voltak elégedve. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Kérdése, hogy a 
számítógéphez mennyire értenek a közcélú foglalkoztatottak, tudnak-e segíteni a múzeum 
munkájában? 
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Burainé Murányi Magdolna – Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetője: Igen, a 
számítógéphez is értenek, dolgozatok gépelése, illetve adatküldés tekintetében, valamint a 
digitális fényképezésben is segítségre vannak. Tájékoztatásként elmondja, hogy eddig 35 
szakdolgozatot készítettek az egyetemisták a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény 
adatállományából. 
 
 

Kiss Gábor megérkezik a bizottsági ülésre. A bizottság jelenlévő tagjainak száma 7 fő. 
 
Dékány József - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Kérdése, hogy a 
múzeumban a kézműves műhely most is működik-e? 
 
Burainé Murányi Magdolna – Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetője: A kézműves 
műhely jelenleg is működik. A múzeumnak 2 szakdolgozója van csak, ez a csoportok számát 
befolyásolja, ugyanis csak szakdolgozó foglalkozhat a csoportokkal. Amennyiben 
gyermekcsoport érkezik, szakdolgozóknak kell fogadnia. Abban az esetben, ha Dévaványára 
hazalátogat egy családtag, akkor természetesen más dolgozó is fogadhatja.  
 
Csatári Lajos - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Kérdése, hogy tervezik-e a 
névadóról szobor állítását, véleménye szerint érdemes volna róla is szobrot készíteni. Az 
alapítóról, névadóról csak az intézmény folyosóján található egy fából készült szobor. 
 
Burainé Murányi Magdolna – Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetője: Amennyiben 
a Képviselő-testület anyagi forrást biztosít hozzá, és pályázni tudnak szoborkészítésre, akkor 
lehetne Dr. Bereczki Imréről szobrot készíteni. Nem hiszi, hogy a szobor anyaga döntené el, 
kit mennyire becsülnek meg. 10 évvel ezelőtt hálásak voltak azért, hogy Szonda István Úr, 
fafaragó elkészítette a szobrot. Kádár Ferenc szobra évekkel ezelőtt 650.000 Ft-ba került, de a 
testület és a családja is adott anyagi támogatást, valamint a szobrászművész ellenszolgáltatás 
nélkül készítette el a szobrot.  
 
Dékány József - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Helye lenne a szobornak, a 
múzeum előtti tér is alkalmas lehet. Bereczki Imre térnek ki lehetne alakítani. 
 
Burainé Murányi Magdolna – Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetője: Véleménye 
szerint nem szabad a köztéren felállítani a szobrot, félti, hogy megrongálják. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Figyelni kell a 
pályázati lehetőségeket a szobor készítésére, véleménye szerint is jó volna elkészíteni a 
szobrot. 
 
Csatári Lajos - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: A helytörténeti gyűjtemény 
vezetőjének jelzi, hogy Dévaványa határában földmunkavégzés közben régészeti anyagok 
kerültek a földfelszínre. Kérdése, hogy tudnak-e róla, illetve jelentették-e már a 
hatóságoknak? 
 
Burainé Murányi Magdolna – Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetője: A Békés 
Megyei Múzeumok Igazgatóságához tartoznak a régészeti leletek, a dévaványai helytörténeti 
gyűjtemény gyűjtőköre néprajz történetre, helytörténetre és agrártörténetre terjed ki, a 
régészet nem tartozik hozzájuk. Bejelenti a Békés Megyei Múzeumok Igazgatóságához, kéri, 
hogy a területről a pontos adatokat adják meg. 

 4



 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Felveti, hogy a 
helytörténeti gyűjtemény dolgozói, a kézművesek készíthetnének emléktárgyat is és akár a 
gyűjtemény, akár az alapítvány kioszthatná díjként minden évben 1-2 személynek, aki sokat 
tesz a helytörténeti gyűjteményért, vagy a múzeumbarátok körének tagja és segíti az 
intézmény munkáját.  
 
Burainé Murányi Magdolna – Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetője: A 
Múzeumpártoló Alapítvány alapszabálya tartalmazza, hogy támogatják a kiadványokat és 
pénzügyi lehetőségeikhez mérten díjazásban részesítik a múzeumért és helytörténetért sokat 
tevékenykedőket. Kétévente és évente adtak eddig díjazást, eddig 4 személynek, Havancsák 
Lászlónak, L. Papp Ferencnek, Váradi Andrásnénak és Sápiné Turcsányi Ildikó.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Véleménye szerint 
nívósabb, értékesebb ajándék lenne, ha egy szép emléktárgy készülne. Vannak többen is, akik 
szívükön viselik a néphagyományokat amiért elismerést érdemelnek. Hasonló lehetne, mint a 
Dévaványáért kitüntetés. 
 
Burainé Murányi Magdolna – Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetője: Oklevélben 
részesültek a kitüntettek és személyre szabva kaptak értékes ajándékot 15-20 ezer forint körüli 
értékben. Javasolni fogja az alapítványnak, mert a helytörténeti gyűjtemény háttér intézménye 
a Múzeumbarátok Körének és a Múzeumpártoló Alapítványnak, de ők civil szervezetek. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi a 
bizottság tagjait, hogy a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjteménynek az intézményben folyó 
szakmai munkáról, a működtetés személyi, tárgyi feltételeiről szóló beszámolóval 
kapcsolatban van-e valakinek további kérdése, hozzászólása? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek a Bereczki Imre Helytörténeti 
Gyűjteménynek az intézményben folyó szakmai munkáról, a működtetés személyi, tárgyi 
feltételeiről szóló beszámolót elfogadásra? 
Kéri, aki a beszámolót jóváhagyólag elfogadásra javasolja, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 7 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 82/2009. (XII. 9.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a Bereczki 
Imre Helytörténeti Gyűjteménynek az intézményben folyó szakmai 
munkáról, a működtetés személyi, tárgyi feltételeiről szóló beszámolóját 
jóváhagyólag fogadja el. 
Az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság az intézmény dolgozóinak 
megköszöni a munkáját. 

 
 

Horváth László bizottsági tag megérkezik az ülésre. A bizottság jelenlévő tagjainak 
száma 8 fő 
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2. napirend: A Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény 2010. évi munkatervének 
véleményezése 
 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Rátér a második 
napirendi pontra, amely a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény 2010. évi munkatervének 
véleményezése. 
Megadja a szót az intézmény vezetőjének az ismertetésre. 
 
Burainé Murányi Magdolna – Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetője: A 
munkatervet a minisztérium követelménye alapján készítette el, kivétel a kiállítások és 
rendezvények tekintetében. Készítettek egy mellékletet is, amely a Múzeumbarátok Köre 
munkatervét tartalmazza, amely még csak javaslat, de mellékelték, mivel a helytörténeti 
gyűjtemény programjához alkalmazkodnak, és előadásokat, pályázatokat hirdetnek. Váradi 
Andrásnénak volt egy javaslata, mivel Mikszáth Kálmánra emlékeznek januárban, hogy a 
Kazinczy pályázathoz hasonlóan megvalósítják az emléknapot. A kiállításokat a helytörténeti 
gyűjtemény munkaterve tartalmazza, ez az intézmény feladata. Természetesen a kiállítások 
időpontja még változhat, mert szeretnének alkalmazkodni a városi rendezvényekhez. A 
kiállítások megnyitására is szükséges ismert személyek meghívása és részvétele. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megköszöni a 
tájékoztatást. Megadja a szót Erdeiné Mucsi Márta részére hozzászólásra. 
 
Erdeiné Mucsi Márta - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság külső tagja, ÁMK 
intézményegység-vezető: Kérdése, hogy a Kuruc portya szervezése milyen stádiumban van? 
 
Burainé Murányi Magdolna – Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetője: A kuruc 
portya szervezését a vállalkozó vállalta, a helytörténeti gyűjtemény csak a kiállítás 
megrendezését vállalta fel. A szervezők kértek volna anyagi segítséget is, de az intézmény 
nem tudja finanszírozni csak a kiállítást, amennyiben a hadtörténész úrral egyezségre tudnak 
jutni, de véleménye szerint ezzel nem lesz gond. A kiállításhoz szükséges ugyanis 
hadtörténésszel egyeztetés, a kiállítás forgatókönyvét neki kell elkészítenie. 
 
Csatári Lajos - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Úgy tudja, hogy a 
szervezők szeretnék, ha az önkormányzattól legalább elvi támogatást kapnának. 
 
Pap Tibor – polgármester: Amiben tudnak, segítik a szervezőket, eddig is kaptak segítséget. 
A rendezvényterv programjai közé is fel lehet venni a kuruc portyát. 
 
Burainé Murányi Magdolna – Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetője: A 
helytörténeti gyűjtemény a város által fenntartott intézmény, de eddig is sokat segítettek és a 
jövőben is segítenek mindenkinek, aki a kultúra jegyében tevékenykedik.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: A szervezők 
készíthetnének pontos tervet a programról, és mint alapítvány pályázhatna, akkor tudják 
anyagilag is segíteni. A művelődési ház és a helytörténeti gyűjteménynek más a feladata, ők 
anyagi segítséget nem tudnak adni. 
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Erdeiné Mucsi Márta - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság külső tagja, ÁMK 
intézményegység-vezető: A szervezőknek igyekezett ötletet adni és a segítséget is 
felajánlották, de ők városnapkor szeretnék megtartani a kuruc portyát, amikor nekik nagyon 
sok a feladatuk, nem tudnak még külön ezen a programon is segíteni. Más nap viszont nem jó 
a szervezőknek.  
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy az 1848-as hagyományokat ápoló csoporttal 
találkozott, akik lelkesek és maguknak veszik meg a szükséges eszközöket, illetve kölcsönzik 
a lovakat, felvonulnak és hadijátékot játszanak. Ezek a rendezvények a településeknek nem 
kerülnek semmibe. Jó a dévaványai kezdeményezés is, remélhetőleg később lesznek itt is 
lelkes tagjaik, ha igény lesz rá. 
 
Burainé Murányi Magdolna – Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetője: Ajánlották a 
kuruc portya megtartásának időpontjának a múzeumi rendezvények közül a majálist, vagy a 
múzeumok éjszakáját, ami országos rendezvény, de a szervezőknek egyik időpont sem volt 
megfelelő. 
 
Erdeiné Mucsi Márta - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság külső tagja, ÁMK 
intézményegység-vezető: Szintén ajánlották a szervezőknek augusztus 20-át, véleménye 
szerint jobban is illene a kuruc portya a programok közé, de nem tartották ezt az időpontot 
sem jónak.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e 
még valakinek kérdése, hozzászólása a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény 2010. évi 
munkatervével kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri, aki a munkatervet jóváhagyólag elfogadásra javasolja, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 83/2009. (XII. 9.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a Bereczki 
Imre Helytörténeti Gyűjtemény 2010. évre vonatkozó munkatervét 
jóváhagyólag fogadja el. 

 
 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Jelzi a bizottság 
elnöke, hogy a Képviselő-testület 2010. évi munkaterve már megelőlegezi, hogy a 
Helytörténeti Gyűjtemény vezetője Burainé Murányi Magdolna lesz, pedig a márciusi testületi 
ülésen fog sor kerülni a vezetői állásra pályázat kiírására. 
 
Balogh Csilla – jegyző: A munkatervben javítani fogják, és nem lesz nevesítve, csak az 
intézmény vezetőjére módosítják az előadót. 
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3. napirend: Bejelentések. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Rátér a 
bejelentésekre. A Kisvárosi Önkormányzatok Országos Érdekszövetsége elnöke támogatólag 
előterjesztette a szövetséghez tartozó kisvárosok felé Eger Megyei Jogú Város 
Önkormányzatának a Kárpátokon túl élő moldvai magyar közösségekből származó magyar 
középiskolába járó diákok tanulmányainak segítésére vonatkozó felhívását, kérve minél több 
kisváros csatlakozását.  
Megkéri Polgármester Urat a tájékoztatásra. 
 
Pap Tibor – polgármester: Javasolja, hogy Dévaványa Város Önkormányzatának Képviselő-
testülete csatlakozzon az egri kezdeményezéshez és vállalja a programba való részvételt.  
A programot koordináló felé jelezzék a csatlakozási szándékot. Elmondja, hogy nem tudják 
megmondani mennyibe fog kerülni a támogatás, mivel most indult el a folyamat, most kell 
jelezni a szándékot. Előre nem tudják megmondani, mennyi település fog részt venni a 
programban. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megköszöni a 
tájékoztatást. Megkérdezi van-e valakinek kérdése, hozzászólása a kérelemmel kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri, aki a Kárpátokon túl élő moldvai magyar közösségekből származó magyar 
középiskolába járó diákok tanulmányainak segítése céljából a programba való részvételt 
javasolja, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 

 84/2009. (XII. 9.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy 
csatlakozzon az Eger Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
kezdeményezéséhez és egy moldvai magyar fiatal magyar oktatási tannyelvű 
középiskolában történő továbbtanulását támogatni kívánja.  
Utasítsa a polgármestert, hogy a program koordinátora felé jelezze 
Dévaványa Város szándékát.  
A koordináció során megnyíló lehetőségről, a támogatás feltételeiről, 
formáiról a konkrét tennivalókról folyamatosan tájékoztassa a képviselő-
testületet.  

 
 
Iskolatej programhoz csatlakozás 
 

Dr. Ágoston Sándor – Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Rátér a következő 
előterjesztésre. Az igazgatási irodavezető előterjesztésében tájékoztat arról, hogy Dévaványa 
Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2009. június 25-én megtartott ülésén a 274/2009. 
(VI.25.) Kt. határozatával, döntött az „Iskolatej Program” tovább folytatásáról 2009. 
szeptember 7-étől 2009. december 22-ig, heti 3 alkalommal (hétfő, szerda, péntek napokon) 
történő szállítással. 
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A tanulók egészséges táplálkozásának hozzá segítése érdekében a 2009/2010. tanév hátralévő 
időszakában továbbra is jó volna, ha a Képviselő-testület biztosítani tudná az Iskolatej 
Program keretében a heti 3 napra (hétfő, szerda, péntek) történő szállítást. 
Az iskolatej biztosítása az Általános Művelődési Központ Ványai Ambrus Általános Iskola 
Intézményegységének tanulói részére a 2010. január elejétől az igényelt napokra az alábbiak 
szerint alakulna. 
Az iskolatej (Mizo Boci tej 2,8% UHT 200 ml) ára 46,- Ft + ÁFA. 
Az iskola tanulólétszáma 683 fő. 
Igényelt napok száma: 58 nap 

683 fő x 58 nap x 46,- Ft + 18% ÁFA = 1.822.244,- Ft + 18% ÁFA 
Az „Iskolatej Program”- hoz kapcsolódó támogatás a tej árának megközelítően 50%-a (pontos 
érték nem határozható meg, mert a támogatás euró árfolyamfüggő). 
Kéri az irodavezető, hogy 2010. január 1-jétől az igényelt napokra az Általános Művelődési 
Központ Ványai Ambrus Általános Iskola Intézményegységének tanulói részére az iskolatejet 
biztosítani szíveskedjenek. 
 
Pap Tibor – polgármester: Ismerteti, hogy a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati 
Vagyonkezelő Bizottság ülésén felvetődött, meg kell nézni milyen feltételek mellett lehet tej 
automatát elhelyezni az iskolában, amelyből a gyerekek valódi tejet kaphatnának. A 
termelőknek meg kell felelniük a feltételeknek, így a dévaványai vagy a környékbeli 
településről járó termelőtől is vásárolhatnának tejet. A bizottsági ülésen ugyanakkor 
felvetődött, hogy a gyerekek az új, dizájnosabb csomagoláshoz való kötődésük miatt nem 
fogják a papírpoharas megoldást értékelni, így nem biztos, hogy ez az ötlet jó lesz.  
Az Iskolatej Program kapcsán jelzi, a jövő évi programmal kapcsolatban felmerült az is, hogy 
ha lesz is állami támogatás, a mértéke valószínűleg csökkenni fog, kevesebb mint 50 %-os 
lehet a támogatás.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megköszöni 
Polgármester Úrnak a tájékoztatást. 
Megadja a szót Kiss Gábor bizottsági tag részére hozzászólásra. 
 
Kiss Gábor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Elmondja, hogy tej automata 
kihelyezése esetén attól fél, hogy a gyerekek nem arra fogják használni a tejet, amire 
szükséges.  
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Igazat ad a bizottsági tagnak, a gyerekek 
valóban jobban elfogyasztják a tejet a jelenlegi csomagolás miatt. Gondot jelentene az is, 
hogy ha több száz gyereknek sorba kell állnia majd az automatánál a 15 perces szünetben.  
 
Pap Tibor – polgármester: Javasolja, hogy először csak vizsgálják meg a lehetőségét a tej 
automata kihelyezésének. Az Iskolatej Programban biztosított Sole-Mizo tej ára 46,- Ft + 
ÁFA. (2 dl tej). 58 napra igényelve 1.822.244,- Ft + 18% ÁFA. Pályázati úton ennek 
legfeljebb 50 %-a szerezhető meg. Úgy hallották, hogy a támogatás mértéke csökkenni fog, 
de nem tudják milyen arányban. A tehéntartó gazdák közvetlenül kaptak állami támogatást.  
 
Kiss Gábor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Kórházban látott már tej 
automatát, de véleménye szerint iskolában nem fog működni.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Felveti, hogy az 
egyházi gyermekek részére is lehetne biztosítani az Iskolatej Programban való részvételt. 
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Pap Tibor – polgármester: Közli, hogy az Iskolatej Programban való részvételre az iskola 
fenntartója nyújthatja be a pályázatot. 
 
Lengyel Lászlóné - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság külső tagja, Szügyi Dániel 
Református Általános Iskola pedagógusa: Elmondja, hogy az egyházi iskolában is volt 
iskolatej program, jelenleg alma akció működik. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e 
valakinek kérdése, hozzászólása az Iskolatej Programban való részvétellel kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri, aki az Iskolatej programban való további részvételt javasolja a testületnek, 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 7 igen szavazattal, 1 tartózkodással, 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 85/2009. (XII. 9.) OKS. Biz. hat. 
 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy az Általános 
Művelődési Központ Ványai Ambrus Általános Iskola Intézményegységének 
tanulói részére az „Iskolatej Programot” tovább folytassa 2010. január 4-től - 
2010. május 31-ig, heti 3 alkalommal (hétfő, szerda, péntek napokon) történő 
iskolatej szállítással. 
Az „Iskolatej Program” folytatásának költsége a 2010. január 4. - 2010. 
május 31. közötti időszakban 683 fő általános iskolás tanulóra vonatkozóan 
58 napra, 46,- Ft + 18% ÁFA összeggel számolva 1.822.244,- Ft + 18% 
ÁFA, melyből a program támogatásán túl fennmaradó részt 911.122,- Ft + 
18% ÁFA-t a Képviselő-testület a 2010. évi költségvetés általános tartaléka 
terhére biztosítsa.  
A képviselő-testület bízza meg a polgármestert a Sole-Mizo Zrt-vel történő 
szállítási és kereskedelmi szerződés aláírásával. 

 
 
 
Városnapi rendezvény időpontjának módosítása. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Ismerteti a 
következő kérelmet, amely a városnapi rendezvény időpontjával kapcsolatos. A rendezvények 
felelős szervezője kéri az elmúlt testületi ülésen hozott városnapi rendezvény időpontjának 
módosítását. 
 
Erdeiné Mucsi Márta - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság külső tagja, ÁMK 
intézményegység-vezető: Jelezte a novemberi testületi ülésen is, hogy július második 
hétvégéjén lesz a Dobfesztivál. Arról is említést tesz, hogy a lakossági visszajelzések nem 
tartják gondnak, ha a dévaványai városnap egybe esik a körösladányi napok rendezvényével.  
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Dékány József - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: A következő években 
egyeztetni kellene a Dobfesztivál rendezvény szervezőjével az időpontot illetően, és 2011-ben 
már lehetne július második hétvégéjén megrendezni a városnapot. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi a 
bizottság tagjait, hogy javasolják-e a testületnek, hogy a városnapi rendezvény 2010-ben az 
eredeti javaslat szerint, július 2-3-4-én kerüljön megrendezésre. 
Kéri, aki a városnapi rendezvény időpontját 2010. július 2-3-4.-én javasolja a testületnek, 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 6 igen szavazattal, 2 tartózkodással, 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 86/2009. (XII. 9.) OKS. Biz. hat. 
 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a 2010. évi 
városnap 2010. július 2-4-ig kerüljön megrendezésre. 

 
 
 
Rendeletmódosítás: elismerő címek 
 
Dr. Ágoston Sándor – Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Rátér a következő 
előterjesztésre, amely az önkormányzat által adományozható kitüntetésekről és elismerő 
címekről szóló 13/2009.(V.4) ör. rendelet módosítása. Megkéri a jegyzőnőt a módosítás 
ismertetésére. 
 
Balogh Csilla – jegyző: Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy a Képviselő-testület június 25-
én megtartott ülésén 295/2009.(VI.25.) Kt. határozatával úgy döntött, hogy az önkormányzat 
által adományozható kitüntetésekről és elismerő címekről szóló 13/2009.(V.4) ör. rendelet 
kerüljön átdolgozásra annak érdekében, hogy a „Dévaványa Szociális Ügyéért” és 
„Dévaványa Oktatás Ügyéért” elismerő címek azon dolgozók is megkaphassák, akik ezen a 
területen dolgoznak, legalább 15 éven keresztül aktívan munkát végeztek, de nem szociális 
dolgozók és nem pedagógusok. 
Ennek alapján a rendelet átdolgozásra került. A „Dévaványa Kiváló Pedagógusa”, illetve 
„Dévaványa Kiváló Szociális Dolgozója” elismerő cím elnevezését „Dévavaványa Oktatás 
Ügyéért”, illetve „Dévaványa Szociális Ügyéért” elnevezésre javasolja módosítani. Bár ugyan 
a megbízás „Dévaványa Kiváló Sportolója” elismerő cím felülvizsgálatára nem vonatkozott, 
de a következetesség érdekében, hogy ezen kitüntetést is ne csak sportoló, hanem a település 
sport életét támogató más személy is (pl. edző, szakosztályvezetők, stb.) megkaphassa, 
javasolja az elismerő címet „Dévaványa Sportjáért” elnevezésre módosítani. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Felvetése, hogy 
maradjon meg a „Dévaványa Kiváló Pedagógusa” elismerő cím és mellette a „Dévaványa 
Oktatás Ügyéért” elismerő cím is kerüljön megalkotásra.  
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Balogh Csilla – jegyző: Jelzi, hogy minden területen dolgozók esetében meg lehetne hagyni a 
korábbiak szerint az elismerő címeket, illetve az új címeket is megalkothatja a testület, 
nemcsak a pedagógusoknál. Így viszont megduplázódna az elismerések száma. 
 
Erdeiné Mucsi Márta - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság külső tagja, ÁMK 
intézményegység-vezető: A rendelettervezet szerint a „DÉVAVÁNYA KULTÚRÁJÁÉRT” 
elismerő cím adományozható a település közművelődési, közgyűjteményi intézményeiben 
legalább 15 éven keresztül aktívan munkát végző dolgozónak, aki kiemelkedő szakmai 
felkészültségével, teljesítményével, valamint lelkiismeretes munkájával jelentős mértékben 
segítette az intézményben folyó szakmai munkát, az intézményi célok eredményes 
megvalósítását.” Felvetése, hogy vannak olyan személyek is a településen, akik sokat tettek a 
kultúráért és nem intézményi dolgozók. 
 
Balogh Csilla – jegyző: Ezeket a kitüntetéseket szakmai kitüntetésként adják, csak az 
intézményi dolgozóknak. Azok a lakosok, akik sokat tettek a településért, bármelyik területen, 
megkaphatják a „Városért” kitüntetést, illetve a „Dévaványáért” kitüntetést. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e 
még valakinek kérdése, hozzászólása az önkormányzat által adományozható kitüntetésekről 
és elismerő címekről szóló rendelet módosításával kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdése, hozzászólás nincs. 
Kéri, aki az Önkormányzat által adományozható kitüntetésekről és elismerő címekről szóló 
rendelettervezetet elfogadásra javasolja a testületnek, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 7 igen szavazattal, 1 tartózkodással, 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 87/2009. (XII. 9.) OKS. Biz. hat. 
 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek elfogadásra az 
Önkormányzat által adományozható kitüntetésekről és elismerő címekről 
szóló önkormányzati rendelettervezet. 
 

 
(Az Önkormányzat által adományozható kitüntetésekről és elismerő címekről szóló rendelet 
tervezete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
 
Dévaványai Hírlap árának meghatározása 

 

Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Ismerteti, hogy 
Buraniné Murányi Magdolna, a Dévaványai Hírlap felelős szerkesztője az előterjesztéséhez 
mellékelt táblázatban tájékoztat a hírlap (2005. év – 2009. év november) eladott 
darabszámáról és a terjesztésből befolyt összegről. A kiadási összeg tekintetében 2009 
novemberéig körülbelül 340.000 Ft. a haszon.  
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Kéri, hogy hozzanak döntést a Dévaványai Hírlap áráról 2010. januári számától kezdődően.  
Javaslata: 

• a hírlap eladási ára: 120 Ft/db. 
• a fekete-fehér hirdetések árának emelését nem javasolja.  

 

Pap Tibor – polgármester: Tájékoztat arról, hogy évközben az ÁFA mértékének 
emelkedésekor szóba került a Dévaványa Hírlap árának emelése, de a testület úgy döntött, 
nem változtat az áron, január 1-től legyen inkább árváltozás. 
 
Kiss Gábor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Kérdése, hogy mikor volt 
legutóbb áremelése a Dévaványai Hírlapnak? 
 
Burainé Murányi Magdolna – Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetője: Elmondja, 
hogy 2006. februártól kezdve 100 Ft. a hírlap ára. 
 
Horváth László - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Mivel az 
intézményvezető tájékoztatása szerint 340.000 Ft. nyereség volt eddig a hírlapból, ezért nem 
javasol áremelést.  
 
Pap Tibor – polgármester: Az ÁFA mértéke 5 %-kal emelkedett, a 120 Ft-ra történő 
áremeléssel pedig már 20 %-os emelést érnek el.  
 
Burainé Murányi Magdolna – Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetője: A hirdetések 
árában nem javasolt változást, de dönthetnek abban is, hogy a hirdetés árát változtatják, a 
hírlap árát pedig változatlanul hagyják. 
Jelenleg 10.000 Ft. egy A4-es oldal hirdetési díja. 
 
Pap Tibor – polgármester: Javasolja, hogy 12.000 Ft-ra emeljék az A4-es oldal hirdetési díját. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Kéri a bizottság 
tagjait szavazásra, aki javasolja a testületnek, hogy a Dévaványai Hírlap ára 100 Ft. maradjon, 
és a hirdetés árai emelkedjenek, (A4-es oldal 12.000 Ft.), kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 6 igen szavazattal, 2 tartózkodással, 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 88/2009. (XII. 9.) OKS. Biz. hat. 
 

 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a 
Dévaványai Hírlapban történő fekete-fehér hirdetések árát 10.000 Ft/A4-es 
oldal összegről 12.000 Ft/A4 oldal összegre emelje. 

Javasolja továbbá a bizottság, hogy a Dévaványai Hírlap eladási ára ne 
változzon, maradjon a jelenlegi 100 Ft.. 

 
 

 13



Sárrét Digitális Gyűjtemény Alapítvány támogatás iránti kérelme 
 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Ismerteti, hogy a 
Sárrét Digitális Gyűjtemény Alapítvány 5510 Dévaványa, Deák Ferenc utca 25. 
képviseletében Hajdú József azzal a kéréssel fordul a Képviselő-testület felé, hogy az 
Alapítvány működési költségeihez 50.000 Ft. pénzbeni támogatást kérjen.  
A támogatási összeg megítélése esetén, az összeg átutalása után 6 hónapon belül a 
digitalizálási tevékenység lehetőségeit és értékét bemutató anyagot juttatnak el  
a Képviselő-testülethez. A tervszerű gyűjtés és digitalizálás hosszabb távon kiszámítható 
együttműködést feltételez, miszerint minden támogatás fejében – a támogatás mértékével 
arányos – ellenszolgáltatást biztosítanának a város részére. 
A fentiek figyelembe vételével kéri a gazdálkodási irodavezető a Képviselő-testületet, hogy 
döntsön a támogatás megítéléséről.  A kérelem mellett megtalálható a kérelmező nyilatkozata 
a közpénzekből nyújtott támogatások átláthatóságáról szóló 2007. évi CLXXXI. törvényi 
feltételeknek megfelelően.  
 
Pap Tibor – polgármester: Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy a Pénzügyi- Ellenőrző- 
Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság az alapítvány kérelmét támogatásra javasolta. Az 
alapítvány által digitalizált anyagok segítséget nyújtanak a Dévaványa monográfiája 
könyvhöz is. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Kéri szavazásra a 
bizottság tagjait, aki a Sárréti Digitális Gyűjtemény Alapítványt támogatásra javasolja, 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 89/2009. (XII. 9.) OKS. Biz. hat. 
 

 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a Sárréti 
Digitális Gyűjtemény Alapítvány részére 50.000-Ft támogatást nyújtson az 
Alapítvány működési költségeihez A támogatás a 2009. évi költségvetés 
általános tartaléka terhére vállalt kötelezettséget jelent. Az alapítvány a 
támogatás összegével számla ellenében elszámol legkésőbb 2010. január 31-
ig és tudomásul veszi, hogy a számadási kötelezettség elmulasztása, vagy a 
támogatott összeg támogatási céltól eltérő felhasználása esetén visszafizetési 
kötelezettsége keletkezik az Önkormányzat felé.  
A képviselő-testület bízza meg a hivatal gazdálkodási irodáját, hogy 
gondoskodjon a támogatottal a támogatási megállapodás megkötéséről, a 
megítélt támogatás kifizetéséről. 
A képviselő-testület bízza meg a hivatal gazdálkodási irodájának vezetőjét, 
hogy a támogatás elbírálást követő 15 napon belül tegye közzé a döntéshozó 
szerv a támogatott adatait, valamint az elnyert támogatás összegét az 
Önkormányzati és Területfejlesztési Minisztérium által üzemeltetett 
kozpenzpalyazat.gov.hu honlapon, valamint a település internetes honlapján 
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Civilszervezetek kérelmei 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Ismerteti a 
következő előterjesztést. A Mozgáskorlátozottak Békés Megyei Egyesületének Dévaványai 
Csoportja anyagi támogatást kér a 2009. december 15-én tartandó karácsonyi 
megemlékezéshez. 
 
Pap Tibor – polgármester: Ismereti, hogy több civilszervezet is támogatás iránti kérelmet 
nyújtott be a testülethez, a korábbi évekhez hasonlóan. A Pénzügyi- Ellenőrző- 
Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottságnak az a javaslata, hogy minden civil szervezet, aki 
támogatást kért, kapjon taglétszám arányosan támogatást. A támogatás mértékét 300 Ft/fő 
összegben javasolják meghatározni. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Kéri a bizottság 
tagjainak véleményét, javasolják-e, hogy a civilszervezetek részére 300 Ft/fő támogatást 
biztosítson a Képviselő-testület. Kéri, hogy először a Mozgáskorlátozottak Békés Megyei 
Egyesületének Dévaványai Csoportja támogatására tegyenek javaslatot. A szervezet 
taglétszáma 200 fő, így 60.000 Ft. támogatást javasolnak a csoport részére 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 90/2009. (XII. 9.) OKS. Biz. hat. 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a 
Mozgáskorlátozottak Békés Megyei Egyesületének Dévaványai Csoportja 
részére 60.000,- Ft. támogatást nyújtson a 2009. december 15-én tartandó 
karácsonyi ünnepi rendezvény megvalósításához. A támogatás a 2009. évi 
költségvetés általános tartaléka terhére vállalt kötelezettséget jelent. Az 
Egyesület a támogatás összegével számla ellenében elszámol legkésőbb 
2010. január 31-ig és tudomásul veszi, hogy a számadási kötelezettség 
elmulasztása, vagy a támogatott összeg támogatási céltól eltérő felhasználása 
esetén visszafizetési kötelezettsége keletkezik az Önkormányzat felé.  
A képviselő-testület bízza meg a hivatal gazdálkodási irodáját, hogy 
gondoskodjon a támogatottal a támogatási megállapodás megkötéséről, a 
megítélt támogatás kifizetéséről. 
A képviselő-testület bízza meg a hivatal gazdálkodási irodájának vezetőjét, 
hogy a támogatás elbírálást követő 15 napon belül tegye közzé a döntéshozó 
szerv a támogatott adatait, valamint az elnyert támogatás összegét az 
Önkormányzati és Területfejlesztési Minisztérium által üzemeltetett 
kozpenzpalyazat.gov.hu honlapon, valamint a település internetes honlapján 

 
 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Kéri a bizottság 
tagjait szavazásra, javasolja-e a testületnek, hogy az Őszi Napfény Nyugdíjas Klub támogatás 
iránti kérelmét fogadja el, és a szervezet részére taglétszáma (96 fő) alapján 28.800 Ft. 
támogatást javasolnak. 
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Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 91/2009. (XII. 9.) OKS. Biz. hat. 
 

 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a 
Dévaványai Őszinapfény Nyugdíjas Klub részére 28.800-Ft támogatást 
nyújtson a nyugdíjas klub karácsonyi rendezvényeinek lebonyolításához. A 
támogatás a 2009. évi költségvetés általános tartaléka terhére vállalt 
kötelezettséget jelent. A nyugdíjas klub a támogatás összegével számla 
ellenében elszámol legkésőbb 2010. január 31-ig, és tudomásul veszi, hogy a 
számadási kötelezettség elmulasztása, vagy a támogatott összeg támogatási 
céltól eltérő felhasználása esetén visszafizetési kötelezettsége keletkezik az 
Önkormányzat felé.  
A képviselő-testület bízza meg a hivatal gazdálkodási irodáját, hogy 
gondoskodjon a támogatottal a támogatási megállapodás megkötéséről, a 
megítélt támogatás kifizetéséről. 
A képviselő-testület bízza meg a hivatal gazdálkodási irodájának vezetőjét, 
hogy a támogatás elbírálást követő 15 napon belül tegye közzé a döntéshozó 
szerv a támogatott adatait, valamint az elnyert támogatás összegét az 
Önkormányzati és Területfejlesztési Minisztérium által üzemeltetett 
kozpenzpalyazat.gov.hu honlapon, valamint a település internetes honlapján 

 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Kéri a bizottság 
tagjait szavazásra, javasolja-e a testületnek, hogy a Tartósbetegségben Élők Dévaványai 
Egyesülete támogatás iránti kérelmét fogadja el, és a szervezet részére taglétszáma (58 fő) 
alapján 17.400 Ft. támogatást javasolnak. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 92/2009. (XII. 9.) OKS. Biz. hat. 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a 
Tartósbetegségben Élők Dévaványai Egyesülete részére 17.400,- Ft. 
támogatást nyújtson a karácsonyi ünnepség megvalósításához. A támogatás a 
2009. évi költségvetés általános tartaléka terhére vállalt kötelezettséget 
jelent. Az egyesület a támogatás összegével számla ellenében elszámol 
legkésőbb 2010. január 31-ig, és tudomásul veszi, hogy a számadási 
kötelezettség elmulasztása, vagy a támogatott összeg támogatási céltól eltérő 
felhasználása esetén visszafizetési kötelezettsége keletkezik az 
Önkormányzat felé.  
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A képviselő-testület bízza meg a hivatal gazdálkodási irodáját, hogy 
gondoskodjon a támogatottal a támogatási megállapodás megkötéséről, a 
megítélt támogatás kifizetéséről. 
A képviselő-testület bízza meg a hivatal gazdálkodási irodájának vezetőjét, 
hogy a támogatás elbírálást követő 15 napon belül tegye közzé a döntéshozó 
szerv a támogatott adatait, valamint az elnyert támogatás összegét az 
Önkormányzati és Területfejlesztési Minisztérium által üzemeltetett 
kozpenzpalyazat.gov.hu honlapon, valamint a település internetes honlapján 

 
 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Kéri a bizottság 
tagjait szavazásra, javasolja-e a testületnek, hogy a Békés Megyei Nők Egyesülete 
Dévaványai Szervezete támogatás iránti kérelmét fogadja el, és a szervezet részére 
taglétszáma (24 fő) alapján 7.200,- Ft. támogatást javasolnak. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 93/2009. (XII. 9.) OKS. Biz. hat. 
 

 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a Békés 
Megyei Nők Egyesülete Dévaványai Szervezete részére 7.200,- Ft. 
támogatást nyújtson az egyesület 2009. december 31-ei évbúcsúztató est 
lebonyolításához. A támogatás a 2009. évi költségvetés általános tartaléka 
terhére vállalt kötelezettséget jelent. Az egyesület a támogatás összegével 
számla ellenében elszámol legkésőbb 2010. január 31-ig, és tudomásul veszi, 
hogy a számadási kötelezettség elmulasztása, vagy a támogatott összeg 
támogatási céltól eltérő felhasználása esetén visszafizetési kötelezettsége 
keletkezik az Önkormányzat felé.  
A képviselő-testület bízza meg a hivatal gazdálkodási irodáját, hogy 
gondoskodjon a támogatottal a támogatási megállapodás megkötéséről, a 
megítélt támogatás kifizetéséről. 
A képviselő-testület bízza meg a hivatal gazdálkodási irodájának vezetőjét, 
hogy a támogatás elbírálást követő 15 napon belül tegye közzé a döntéshozó 
szerv a támogatott adatait, valamint az elnyert támogatás összegét az 
Önkormányzati és Területfejlesztési Minisztérium által üzemeltetett 
kozpenzpalyazat.gov.hu honlapon, valamint a település internetes honlapján 

 
 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Kéri a bizottság 
tagjait szavazásra, javasolja-e a testületnek, hogy a Kapocs Egyesület támogatás iránti 
kérelmét fogadja el, és a szervezet részére taglétszáma (20 fő) alapján 6.000,- Ft. támogatást 
javasolnak. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
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 H a t á r o z a t 

 94/2009. (XII. 9.) OKS. Biz. hat. 
 

 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a Kapocs 
Egyesület részére 6.000,- Ft. támogatást nyújtson az egyesület karácsonyi 
ajándékozásához. A támogatás a 2009. évi költségvetés általános tartaléka 
terhére vállalt kötelezettséget jelent. Az egyesület a támogatás összegével 
számla ellenében elszámol legkésőbb 2010. január 31-ig, és tudomásul veszi, 
hogy a számadási kötelezettség elmulasztása, vagy a támogatott összeg 
támogatási céltól eltérő felhasználása esetén visszafizetési kötelezettsége 
keletkezik az Önkormányzat felé.  
A képviselő-testület bízza meg a hivatal gazdálkodási irodáját, hogy 
gondoskodjon a támogatottal a támogatási megállapodás megkötéséről, a 
megítélt támogatás kifizetéséről. 
A képviselő-testület bízza meg a hivatal gazdálkodási irodájának vezetőjét, 
hogy a támogatás elbírálást követő 15 napon belül tegye közzé a döntéshozó 
szerv a támogatott adatait, valamint az elnyert támogatás összegét az 
Önkormányzati és Területfejlesztési Minisztérium által üzemeltetett 
kozpenzpalyazat.gov.hu honlapon, valamint a település internetes honlapján 

 
 
 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Kéri a bizottság 
tagjait szavazásra, javasolja-e a testületnek, hogy a Nagycsaládosok Dévaványai Egyesülete 
támogatás iránti kérelmét fogadja el, és a szervezet részére taglétszáma (200 fő) alapján 
60.000,- Ft. támogatást javasolnak. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 95/2009. (XII. 9.) OKS. Biz. hat. 
 

 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a 
Nagycsaládosok Dévaványai Egyesülete részére 60.000,- Ft. támogatást 
nyújtson a Mikulás és a Fenyőünnepség lebonyolításához. A támogatás a 
2009. évi költségvetés általános tartaléka terhére vállalt kötelezettséget 
jelent. Az egyesület a támogatás összegével számla ellenében elszámol 
legkésőbb 2010. január 31-ig, és tudomásul veszi, hogy a számadási 
kötelezettség elmulasztása, vagy a támogatott összeg támogatási céltól eltérő 
felhasználása esetén visszafizetési kötelezettsége keletkezik az 
Önkormányzat felé.  
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A képviselő-testület bízza meg a hivatal gazdálkodási irodáját, hogy 
gondoskodjon a támogatottal a támogatási megállapodás megkötéséről, a 
megítélt támogatás kifizetéséről. 
A képviselő-testület bízza meg a hivatal gazdálkodási irodájának vezetőjét, 
hogy a támogatás elbírálást követő 15 napon belül tegye közzé a döntéshozó 
szerv a támogatott adatait, valamint az elnyert támogatás összegét az 
Önkormányzati és Területfejlesztési Minisztérium által üzemeltetett 
kozpenzpalyazat.gov.hu honlapon, valamint a település internetes honlapján 

 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Kéri a bizottság 
tagjait szavazásra, javasolja-e a testületnek, hogy a Vakok és Gyengénlátók Békés Megyei 
Egyesületének Dévaványai Csoportja támogatás iránti kérelmét fogadja el, és a szervezet 
részére taglétszáma (23 fő) alapján 6.900,- Ft. támogatást javasolnak. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 96/2009. (XII. 9.) OKS. Biz. hat. 
 

 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a Vakok és 
Gyengénlátók Békés Megyei Egyesületének Dévaványai Csoportja részére 
6.900,- Ft. támogatást nyújtson a 2009. évi karácsonyi ajándékcsomagok 
készítéséhez. A támogatás a 2009. évi költségvetés általános tartaléka terhére 
vállalt kötelezettséget jelent. Az egyesület a támogatás összegével számla 
ellenében elszámol legkésőbb 2010. január 31-ig, és tudomásul veszi, hogy a 
számadási kötelezettség elmulasztása, vagy a támogatott összeg támogatási 
céltól eltérő felhasználása esetén visszafizetési kötelezettsége keletkezik az 
Önkormányzat felé.  
A képviselő-testület bízza meg a hivatal gazdálkodási irodáját, hogy 
gondoskodjon a támogatottal a támogatási megállapodás megkötéséről, a 
megítélt támogatás kifizetéséről. 
A képviselő-testület bízza meg a hivatal gazdálkodási irodájának vezetőjét, 
hogy a támogatás elbírálást követő 15 napon belül tegye közzé a döntéshozó 
szerv a támogatott adatait, valamint az elnyert támogatás összegét az 
Önkormányzati és Területfejlesztési Minisztérium által üzemeltetett 
kozpenzpalyazat.gov.hu honlapon, valamint a település internetes honlapján 

 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi, van-e 
még valakinek kérdése, bejelentése? 
 
Erdeiné Mucsi Márta - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság külső tagja, ÁMK 
intézményegység-vezető: Meghívást tolmácsol a „Kádár Ferenc népzenei verseny”-re. 135 
gyermek és felnőtt versenyző indul a megmérettetésen Dévaványán, szombaton december 11-
én. Délután 15.00 órától pedig a gálaműsorra kerül sor. 
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Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Jelzi, hogy az 
általános iskolában ma kerül megrendezésre a szépolvasó verseny, melynek szervezésében 
Pihurik Katalin is részt vesz, ezért van távol a mai ülésen.  
 
Megkérdezi, van-e még valakinek kérdése, bejelentése? 
 
Pap Tibor – polgármester: Jelzi a Helytörténeti Gyűjtemény intézmény vezetője felé, hogy 
Havancsák Ferencné a Dévaványa, Széchenyi u. 6. szám alatti ingatlant elajándékozza a 
városnak, december 15-én kötik meg a szerződést. Havancsák László korábban jelezte, hogy 
gyermekintézményként működjön tovább az ingatlan, és vállalja az épület átalakítását. Most 
viszont ezt a vállalását visszavonta, de az épületet bármilyen célra hasznosíthatja az 
önkormányzat. Ezt követően a háznak a gondozását a Helytörténeti Gyűjtemény dolgozóira 
szeretnék bízni. Az intézménynél lenne a kulcs, felügyelnék a dolgozók az ingatlant, 
vendégek esetén gondoskodnak tiszta ágyneműről és kitakarítana.  
 
Burainé Murányi Magdolna – Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetője: Tudomásul 
veszi a polgármester úr felvetését. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi, van-e 
még valakinek kérdése, bejelentése? 
Megállapítja, hogy bejelentés nincs. 
A bizottság elnöke megköszöni a megjelenteknek a részvételt és az ülést 1645 órakor bezárja. 
 
 

Kelt: mint az első oldalon 
 
A jegyzőkönyv hiteléül: 
 
 ________________________ 
 Dr. Ágoston Sándor  
 bizottság elnöke 
 
 
 _______________________ 
 Hermeczi Erika  
 jegyzőkönyvvezető 
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